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Esityslista liitteineen
Suomen Marsuyhdistys ry:n syyskokous
Aika: 29.10.2023 klo 13 - 16
Paikka: Satakallion kerhohuone, Porvoonkatu 5-7, D - rappu, 00510 Helsinki

Paikalla: Hanna Haliseva, sekä Henna Sandvik saapui klo 13.29.
Teams- yhteydellä: Reetta Isomaa, Jarna Jansson, Virva Klaasio, Laura Moilanen, Katja
Orajärvi-Kotikangas, Juulia Makiki, Elisa Svento, Aida Depner sekä Emilia Niinikoski.

1. Kokouksen avaus

Hallituksen puheenjohtaja Hanna Haliseva avasi kokouksen klo 13.12.

2. Kokouksen puheenjohtajan, sihteerin, kahden pöytäkirjantarkastajan ja kahden
ääntenlaskijan valinta

Valittiin kokouksen puheenjohtajaksi Hanna Haliseva, sihteeriksi Reetta
Isomaa, pöytäkirjantarkastajiksi, sekä ääntenlaskijoiksi Laura Moilanen ja
Katja Orajärvi-Kotikangas.

3. Todetaan kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus.

Todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

Valtakirjat:
Hanna Haliseva = Ville Toivonen
Laura Moilanen = Jari Ukkola ja Päivi Tiitinen
Katja Orajärvi-Kotikangas = Sauli Kotikangas
Reetta Isomaa = Kirsi Ruotsalainen ja Henna Rinta-Kiikka

4. Hyväksytään työjärjestys

Hyväksyttiin työjärjestys muutoksin.
Lisäys kohtaan muut asiat: Valioanomukset ainoastaan sähköisesti.

5. Valitaan hallituksen puheenjohtaja seuraavaksi vuodeksi

Valittiin yksimielisesti hallituksen puheenjohtajaksi vuodelle 2024
Hanna Haliseva.

6. Hallituksen muiden jäsenten valinta seuraavaksi vuodeksi

Valittiin yksimielisesti vuoden 2024 hallitukseen seuraavat henkilöt:

Reetta Isomaa, Juulia Makiki, Ville Toivonen, Raisa Ristimäki, Laura Moilanen,
sekä Katja Orajärvi-Kotikangas. Varajäsen Henna Sandvik (valittiin muut esille
tulevat asiat kohdassa).

7. Kahden tilintarkastajan toiminnantarkastajan ja heidän varamiesten valinta

Valittiin yksimielisesti toiminnantarkastajiksi vuodelle 2024 Henna Rinta-Kiikka,



sekä Virva Klaasio. Varalla Elisa Svento.

Henna Sandvik liittyi kokoukseen klo 13.29.

8. Hallituksen seuraavan vuoden toimintasuunnitelman ja talousarvioehdotuksen
hyväksyminen

Toimintasuunnitelma:

Hallituksen seuraavan vuoden toimintasuunnitelma
Suomen Marsuyhdistys ry:n toimintasuunnitelma 1.1.2024 -31.12.2024

Yhdistyksen tarkoituksena on saattaa yhteen marsuharrastajia, edistää marsujen kasvatusta
ja kehittää marsuharrastajien tietoja ja taitoja puhdasrotuisten eläinten kasvattamiseen, sekä
luoda yhteyksiä muiden maiden vastaaviin yhdistyksiin ja kasvattajiin.

Suomen Marsuyhdistys Ry

- Järjestää sääntömääräiset kevät- ja syyskokouksen, sekä tarvittaessa muita
ylimääräisiä jäsenkokouksia

- Yhdistyksen hallitus kokoontuu säännöllisesti.
- Järjestää erilaisia koulutuksia mm. ulkomuoto- ja lemmikkituomarikoulutusta sekä

eläintarkastuskoulutusta
- Järjestää ulkomuoto- ja lemmikkinäyttelyitä, mahdollisesti myös virtuaalinäyttelyitä

sekä näyttelyiden yhteydessä muuta oheistapahtumaa.
- Rekisteröi puhdasrotuisia marsuja
- Julkaisee Marsu Magazine - lehteä
- Ylläpitää kotisivuja www.marsuyhdistys.net
- Ylläpitää sosiaalisen median instagram-, TikTok -, ja Facebook-tiliä ja mahdollisesti

jatkossa myös muita kanavia
- Järjestää marsuinfoja
- Järjestää jäseniltoja livenä sekä teams- yhteyden tai vastaavan kautta täten

mahdollistaen näin useampien jäsenten osallistumisen
- Osallistuu mahdollisuuksien mukaan eläinalan tapahtumiin- ja messuille
- Tukee taloudellisesti marsujen ruumiinavauksia
- Osallistuu pohjoismaiseen yhteistyöhön ja Nordic-toimikunnan toimintaan
- Tekee yhteistyötä eri viranomaisten kanssa sekä eri kani- ja jyrsijäyhdistysten ja

eläinyhdistysten kanssa
- Järjestää Nordic 2024 - näyttelyn

Talousarvio
Suomen Marsuyhdistys ry talousarvio vuodelle 2024

Tulot:
Jäsenmaksutuotot: 2000
Rekisteröintituotot: 550

http://www.marsuyhdistys.net


Näyttelyilmotuotot: 5000
Muut tulot: 1200
Lehden tulot: 300
yht. 9050

Menot:
Tuomarikulut: 2900
Muut näyttelykulut: 900
Vuokrat: 500
Palkintokulut: 800
Lehtikulut: 2450
Pankin kulut:300
Muut toiminnan kulut (mm. nettisivut, marsurekisteri): 700
Kirjanpito: 500
Yht. 9050

Nordic 2024 alustava budjetti

Menot
Tuomarikulut, matkat, lennot ym.
tuomari 1 uml 500
tuomari 2 uml 500
tuomari 3 lemmikki 500
tuomari 4 lemmikki 500

Tuomarikulut, palkkiot
tuomari 1 50
tuomari 2 50
tuomari 3 50
tuomari 4 50

Tuomarikulut, hotellit/majoitus
tuomari 1 200
tuomari 2 200
tuomari 3 200
tuomari 4 200

Tuomarikulut, ruokailut ym.
tuomari 1 150
tuomari 2 150
tuomari 3 150
tuomari 4 150

Muut kulut
Näyttelyhäkki pohjat, kuivikkeet, heinät, tuoreet: 100
Tuomarilahjat: 50
Ruusukkeet: 250
Palkinnot, pokaalit: 250



Näyttelypaikkavuokra: 800
Näyttelyhäkit vuokra: 150
Häkkien kuljetus: 500
Infomenot: 500
Muut sekalaiset kulut, tulosteet, kaavakkeet: 500
Yhteensä 6700

Tulot
Ilmoittautumismaksu uml 150 kpl a 8e 1200
Ilmoittautumismaksu kasv.luokka 15 kpl a 6e 90
Ilmoittautumismaksu lemmikki 70 kpl a 8e 560
Väliaikakisat la-su a2e 100
Arpajaiset 99kpl 170
Infotulot 700

Yhteensä 2820

Äänestystulos:
Hyväksyttiin yksimielisesti seuraavan vuoden toimintasuunnitelma, sekä
talousarvioehdotus.

9. Seuraavan vuoden jäsenmaksujen määrääminen

9.1 Hallituksen päättämät jäsenmaksutarjoukset

Ehdotus 1(jäsenen):

Jäsenmaksu
Ehdotetaan käsiteltäväksi jo kohdassa 9. (jäsenmaksujen päättäminen) eikä
kohdassa 10. (muut asiat). Vuosittaisen jäsenmaksun määrää jäsenkokous ja tätä
yhdistyslain pykälää hallitus ei ole noudattanut. Hallitus on ottanut valtuudet vaihtaa
jäsenmaksun määrää loppuvuodesta. Jäsenmaksualennusten idea on hieno ja
looginen, koska tällä tavoin voidaan houkutella jäseniä liittymään myös
loppuvuodeksi.

Ehdotus: Päätetään jo jäsenkokouksessa jäsenmaksualennukset loppuvuoteen.

Ehdotus 2 (hallituksen):
Tammikuun jäsenmaksu 28€, helmi-joulukuu 30€. Hallituksella on oikeus tehdä
messutarjouksia kampanjoita jäsenmaksusta. (Pelkät lehtikulut ovat 24,13€/ vuosi/
jäsen.)

Ehdotus 3 (hallituksen):
Jäsenmaksu nostetaan 33€/v ja ainaisjäsenet saavat paperilehdet.
Tällä hetkellä jokainen jäsen kustantaa 4,22€ jäsenmaksustaan ainaisjäsenien
lehtikuluja vuosittain.



Äänestystulos:
Äänestettiin yksimielisesti kohtaa 2.
Ensivuoden 2024 jäsenmaksu tammikuussa 28€ ja helmi-joulukuu 30€.
Hallituksella on oikeus tehdä kampanjoita jäsenmaksusta.

Aida Depner poistui kokouksesta klo 13.57.

10. Ainaisjäsenten lehti
(Jouduimme poistamaan muutaman ehdotuksen tästä kohdasta, koska ne eivät ole
lainmukaisia, asia varmistettu lakimieheltä.)

Ehdotus (jäsenen):

Jäsenlehteä koskevan kevätkokouksen päätöksen kumoaminen. Ikijäseniltä
paperilehden peruuttamista koskeva päätös on yhdistyksen sääntöjen, tasa-arvon
ja yhdistyslain vastainen. Yhdistyksen omissa säännöissä vain perhejäsenen
kohdalla mainitaan jäseneduissa jotain poikkeavaa (varsinainen jäsen perheessä
sekä yksi lehti per talous). Näin muutoin kaikki jäsenlajit ovat tasa-arvoisia
keskenään jäsenetujen kanssa. Jos jäsenyyteen liittyviin asioihin halutaan tehdä
muutoksia, ne kuuluu käsitellä jäsenkokouksessa ja muokata yhdistyksen säännöt
uudelleen. Sen jälkeen uudet sännöt pitää vielä hyväksyttää PRH:lla. Ei ole
tasa-arvoista viedä yhdeltä jäsenryhmältä yksi jäsenetu pois. Tiukan budjetin ja
Nordiciin varautumisen varjolla jäseniä ei saa kohdella epätasa-arvoisesti.
Rahankeruun tarvetta ei tietenkään voi vähätellä, joten säästötoimenpiteet voi
suorittaa laillisella tavalla.

Äänestysvaihtoehdot:

Ehdotus 2 (jäsenen): Poistetaan paperinen jäsenlehti tasapuolisesti kaikilta
jäseniltä. Asetetaan paperilehdelle erillinen maksu. Muutos astuu voimaan 2024.
Jäsenille ilmoitetaan päätöksestä 2023 vuoden puolella.

Ehdotus 3 (hallituksen):
Lehti ja sen postitus maksavat 24,13€/v/jäsen. Ehdotus, että ainaisjäsen saa
paperilehden maksamalla 25€/v. 1 (jäsenen): Kumotaan kevätkokouksen päätös
jäsenlehdestä, joka on yhdistyksen sääntöjen, tasa-arvon ja yhdistyslain vastainen.
Aiempi päätös kumoutuu välittömästi.

Ehdotus 4 (hallituksen):
Lehden postikulut ovat 11,47€/vuosi ja ainaisjäsen saisi lehden postikulujen hinnalla
12€/v.

Ehdotus 5 (hallituksen):
Peritään 10 vuoden jäsenyyden jälkeen toimistomaksua jäsenkulumaksua 15€/v,
jolloin yhdistys saa muutaman euron myös ainaisjäsenistä koituvista kuluista, kuten
pankkikuluja.



(Säännöissä lukee, että ainaisjäsen vapautettu jäsenmaksuista, ei muista kuluista.)

Ehdotus 6 (hallituksen):
Ainaisjäsenet saavat paperilehden syyskokouksen hyväksymällä hinnalla 10
jäsenyysvuoden jälkeen ja kevätkokouksessa esitetään sääntömuutosta, joka
poistaa ainaisjäsenyyden vaihtoehdon uusilta jäseniltä tai jäsenmaksuun tulee
huomattava korotus.

Ehdotus 7:
Siirretään asia kevätkokoukseen. Selvitetään asia lakimieheltä ja päätetään
siihen mennessä miten asia ratkaistaan, jotta se on reilu ja
oikeudenmukainen.

Äänestystulos:
Äänestettiin yksimielisesti kohtaa 7. Siirretään ainasjäsenten lehtiasia
kevätkokoukseen.

11. Hallituksen tai jäsenten esittämät, kokouskutsussa mainitut tai muut esille tulevat
asiat.

11.1 Ch- teddy ja ch- teddy crestillinen standardiin
Standarditoimikunta esittää Ch- teddy ja Ch-teddy crest koestandardista
standardiin.

Ch-teddy crest jää edelleen koestandardiin. Jäseneltä hyvä huomio asiasta,
että joissain maissa crest Ch- teddyllä katsotaan turkkivirheeksi.

Äänestysvaihtoehdot:

Vaihtoehto 1.
Hyväksytään Ch-teddy ja Ch-teddy crest standardiin
Vaihtoehto 2.
Ei hyväksytä Ch-teddy ja Ch-teddy crest standardiin

Äänestystulos:
Hyväksyttiin yksimielisesti kohta 1.
Siirrettään Ch-teddy standardiin.
Ch- teddy crest jää edelleen koestandardiin.

11.2 Ilmoittautuminen ulkomuotoluokkaan muiden suomalaisten marsuyhdistysten
rekisterinumerolla

Jäsenten ehdotukset:



Ehdotus 1 (jäsenen):
Ehdottaisin syyskokoukseen seuraavaa muutosehdotusta näyttelysääntöihin. Smy
hyväksyisi muiden suomalaisten yhdistysten rekisterit näyttelyissä, koska tämän
hetkinen näyttelysääntö eri arvoistaa muiden suomalaisten rekisterinumeron
omaavan ja esimerkiksi Ruotsin rekisterinumeron omaavan. Se, että muut rekisterit
hyväksyttäisiin voisi tuoda lisää marsuja näyttelyyn eikä eri arvoistasi suomalaisia
marsuja. Tämän hetkinen sääntö: Ulkomuotoluokkiin ilmoitettaessa Suomessa
asuvan näytteilleasettajan omistuksessa olevalla marsulla pitää olla SMY:n
myöntämä rekisterinumero. Ulkomaalaisessa omistuksessa oleva marsu tulee olla
rekisteröity omassa maassaan, mikäli ko. maassa on puhdasrotuisten marsujen
rekisteröintijärjestelmä. Muutos ehdotukseni Ulkomuotoluokkiin ilmoittaessa
Suomessa asuvan näytteilleasettajan omistuksessa olevalla marsulla tulee olla
suomalaisen puhdasrotuisia marsuja rekisteröivän yhdistyksen myöntämä
rekisterinumero.Ulkomaalaisessa omistuksessa oleva marsu tulee olla rekisteröity
omassa maassaan, mikäli ko. maassa on puhdasrotuisten marsujen
rekisteröintijärjestelmä.

Ehdotus 2 (jäsenen):
Muutos näyttelysääntöihin
Nyt: Ulkomuotoluokkiin ilmoitettaessa Suomessa asuvan näytteilleasettajan
omistuksessa olevalla marsulla pitää olla SMY:n myöntämä rekisterinumero.
Ulkomaalaisessa omistuksessa oleva marsu tulee olla rekisteröity omassa
maassaan, mikäli ko. maassa on puhdasrotuisten marsujen rekisteröintijärjestelmä.
Uusi, toisinsanoen paluu vanhaan muotoiluun: Ulkomuotoluokkiin ilmoitettaessa
Suomessa asuvan näytteilleasettajan omistuksessa olevalla marsulla pitää olla
suomalainen rekisterinumero. Ulkomaalaisessa omistuksessa oleva marsu tulee
olla rekisteröity omassa maassaan, mikäli ko. maassa on marsujen
rekisteröintijärjestelmä.

Perusteet:
-On kaikkien etu, että yhdistykset tunnustavat toistensa työn rekisteröinnin eteen.
-SMH hyväksyy SMY:n rekisterinumerot ja näyttelyyn ilmoittautuessa ei tarvitse
tuplarekisteröintiä.
-SMY hyväksyy SMF:n rekisterinumerot ja heillä on sama linja
rekisteröintisääntöjen suhteen kuin SMH:lla.
-Pelko sitä, että risteytyshärpäkkeet tulevat viemään puhdasrotuisilta palkinnot, jos
ne saavat luvan osallistua näyttelyyn on turha pelko. Suunnitelmallisella
jalostustyöllä päästään tuloksiin, johon satunnaiset risteytykset eivät pääse.
-Nykypäivänä rekisteröintisäännöt eivät enää ohjaa jalostusta kuten
"ennenvanhaan", vaan tieto kasvatukseen käytettävistä järkevistä yhdistelmistä
löytyy jo muualta. Aikoinaan rekisteröintisäännöt ovat olleet tukipylväs ohjaamaan
jalostusta, mutta aika on ajanut ajatuksen ohi.
-SMY järjestää Pohjoismaiden Mestaruuskilpailut (Nordic) 2024 ja yhteistyötä
edistää rekisteröintien molemminpuolinen hyväksyntä.
-Tuplarekisteröinti on turhaa työtä.
-Näyttelyiden osallistujamäärä saattaa olla korkeampi, jos tuplavaivaa rekisteröinnin
takia ei tarvitse tehdä.



-Huomatkaa, että tästä rajoituksesta on ilmoittautumismäärissä vahinkoa vain
SMY:lle.
-Enkä taida olla ainoa, joka tätä vaihtoehtoehtoa toivoo.
Ehdotus: sääntömuutos hyväksytään. Astuu voimaan välittömästi.

Ehdotus 3 (hallituksen):
Ei hyväksytä muiden kotimaisten yhdistysten rekisterinumeroita tällä hetkellä koska
ne eivät noudata SMY:n rekisteröintisääntöjä. SMY rekisteröi ainoastaan
puhdasrotuisia marsuja.

Äänestystulos:
1 ääni kohtaan 1, 15 ääntä kohtaan 3.
Hyväksyttiin ehdotus 3.

11.3 Ridgeback ja crestillinen ridgeback suoraan standardiin

Ehdotus1(jäsenen):
Esitän näitä ihania harjasmarsuja siirrettäväksi standardiin, koska rodun ihanne ja
rotumääritelmä eli standardi on ollut olemassa vuosikymmeniä ja me kaikki
tiedämme miltä ridgebackin tulisi näyttää, kun se on hyvä rotunsa edustaja.
Ehdotan kaikki ridgebackia koskevat asiat keskusteltavaksi yhtenä kokonaisuutena
ja äänestettäväksi vasta sen jälkeen.
Ridgehistoriaa

Olen aloittanut ridgebackprojektin ensimmäisen kerran 2007 ja sitä on kasvatettu jo
ennen minua. Olen esittänyt ensimmäisen ridgebackin vuonna 2008, rodun
aiempaa mahdollista näyttelyhistoriaa Suomessa en tunne. Ruotsissa se oli tuolloin
jo hyvin tunnettu ja sitä ennen briteissä sen parissa oli tehty töitä jo vähintään
vuosikymmen tai parikin aiemmin. SMY:llä on ollut vuodesta 2015 ridgebackin
standardi kirjoitettuna muiden standardien tapaan. Ehdotankin siihen tässä hieman
päivityksiä. Crestiridgebackia on ollut SMY:llä ekan kerran 2022 toukokuussa esillä
ja tuolloin olen tarjonnut standardin "runkoa". Nyt se on viilattu mielestäni
kelvolliseksi. Nykyään ridgeback on osa Rare Varietes Clubia ja sitä käsitellään
rotuna muiden "harvinaisten" joukossa. Rare Varietes Clubin kaksi aktiivista
kehittäjää ja tuomaria Hazel ja Siobhan, olivat tuomaroimassa Suomessa
joulukuussa 2022 ja olivat kannustavia siirtämään molemmat ridgebackit
standardin, vaikka rodun eteen on vielä tehtävä paljon töitä. Eilen Grand Galassa
ridgeback Maailman Umppari sai Annikenilta kuman ja sekin tarkoittaa rodun
kannalta hyvää. Muutoksia SMY:n aiempaan standardiin ridgebackista on mm.
lisäharjojen, kulmakarvojen ja muiden poistaminen hylkäävistä virheistä sekä
"tufty-feet" ominaisuuden lisääminen. -Lisäharjat alentavat marsun saamaa
arvostelua, mutta sen ei tulisi olla hylkäävä virhe. Osa tuomareista voi katsoa
pienenkin pyörteen tai turkinsuuntauksen olevan harja ja voi näin hylätä eläimen.
Tärkeää on saada eläin arvosteluun, jotta kasvattaja saa siitä arvokkaita mielipiteitä
tuomarilta. Pitkät ylimääräiset harjat ovat asia erikseen ja moniharjaista marsua ei
kyllä kukaan voi ridgebackiksi enää laskea. Sama mielipide koskee rusetteja, pienet
rusetit sallittakoon, jos ne eivät haittaa harjaa tai turkin suuntausta kovin



merkittävästi. Vaikuttavat toki arvosteluun, mutta vasta suurista ruseteista hylätään.
Suurin osa omista hyvistä ridgebackeistä on käytännössä rusetillisia, joissa rusetti
on satulan kohdalla viivan muotoisella keskustalla. Rusetti on kuitenkin hyvin heikko
ja turkin suuntaus rusetin edessä on niin vahva, että sitä on hyvin vaikea havaita
ilman suunnitelmallista syynäämistä ja turkin suuntauksen ruotimista. Yksikään
tuomari ei ole arvostelussa huomannut "hyväharjaisten ridgebackien" rusetteja,
vaan tätä on analysoitu muiden kasvattajien kesken. Standardiin merkittynä
pyörteet ovat yleisissä virheissä parempi termi käytetäväksi ja suuret rusetit
hylkäävissä virheissä. --Kulmakarvat ovat voimakkaasti silmän yläpuolella sivulle
suuntautuva osa pään karvaa ja se on tähän mennessä ollut aika pieni ongelma.
Yleisvaikutelmassa ridgebackista tärkeintä on harja ja kulmakarvojen olemassaolo
on toissijainen seikka. Se on oman kokemuksen mukaan kytköksissä
abessiinialaisen päänkoristeluun ja abessiinialaisen turkinlaatu auttaa harjaa
pysymään paremmin pystyssä sekä harjasturkin olevan pidempi ja näinollen
komeampi. Vaikuttaa arvosteluun, mutta ei ole hylkäävä ominaisuus. --Tufty-feet eli
tupsuvarpaat on oleellinen osa ridgebackin geneettistä puhtautta. Sileäkarvaisia on
mahdollista syntyä harjasmarsuina, mutta geneettisesti se on turkkivirhe eikä sillä
ole mitään tekemistä ridgebackin kanssa. Turkkivirheellisenharjasmarsun
yhdistäminen ridgebackiin on yhtä hyödyllistä kuin normalin sileäkarvaisen käyttö.
Ridgebackin rusettigeeniin kuuluu nykytiedon mukaan aina tupsuvarpaat. Mikäli
marsulla on sileäkarvaiset varpaat, se ei ole geneettisesti ridgeback. Näinollen
marsu ilman tufty-feet ominaisuutta tulee hylätä.
Ehdotus: Ehdotetaan ridgeback siirrettäväksi standardirotuihin, muutos astuu
voimaan välittömästi.

Crested ridgeback standardiin Käytäntö on osoittanut, että ridgebackilla voi
kasvattaa crestiä ja harjaa yhtäaikaa. Crest on useimmiten muhkeampi (etenkin
takaa), mutta hyvät ominaisuudet tyypissä ja korvissa vaikuttavat samalla tavalla
crestin hyvään esilletuloon kun sileäkarvaisella crestillisellä. Muillakin roduilla on
ristiriitaisuuksia standardissa, joten harjan alkamspisteen ja crestin muodon välinen
ristiriita ei ole niin suuri, kun ensialkuun voisi uskoa. Rotuvalikoimaan crestillinen
ridgeback tuo entistä enemmän monipuolisuutta ja persoonallisuutta. Crested
ridgeback Maailman Xadodari ja Maailman Graveleri sai Grand Galassa
kunniamaininnat Annikenilta. Kunniamainintoja on tullut myös SMH:n näyttelyiden
tuomareilta Tomilta ja Annfridilta elokuussa. Tämä antaa viestiä siitä, että rodun voi
siirtää standardiportaikolla eteenpäin. Erot crestittömän ridgebackin standardiin:
Standardissa crestin osuus on 15p ja näinollen ruumiinmuodosta, turkinlaadusta ja
harjasta saadaan siirrettyä painopistettä crestiin, jotta lopputuloksena on upealle
rodulle täydet sata pistettä. Ehdotus: Ehdotetaan crested ridgeback siirrettäväksi
standardirotuihin, muutos astuu voimaan välittömästi.

Ehdotus 2(hallituksen):
Ridgeback ja ridgeback crest ei ole ollut standarditoimikunnassa, niin että voitaisi
tehdä standardi eikä rodut ole edes koestandardissa, mistä siirretään standardiin.
Ei siirretä rotuja standardiin.

Äänestystulos:
1 ääni kohtaan 1, 15 ääntä kohtaan 2.



Hyväksyttiin ehdotus 2.

11.4.1 Ridgebackin rekisteröintisääntö

Ehdotus 1(jäsenen):

Käsitellään vain, jos ridgeback äänestetään standardiin. Ridgeback on geneettisesti
sileäkarvaisen ja rusetillisen marsun välimuoto. Harjasgeeni on liittynyt kaikkiin
rusetillisiin marsuihin kuten peruaaniin, alpakkaan ja abessiinialaiseen. Näin ollen
ridgeback voi syntyä, kun on yhdistetty sileäkarvainen ja rusetillinen ja marsu ON
geneettisesti täysin oikein ridgeback. Genetiikan lopullinen kombo on hyvin
monipuolinen ja harjan ja rusetillisuuden syntyyn ja periytymiseen vaikuttaa todella
moni asia. Täysin sileäkarvainen marsu, jolla on "tufty-feet", on arvokas yksilö
ridgeback kasvatukseen ja niitä syntyy melko usein. Rusetillisia syntyy jokaiseen
poikueeseen ja kuten ridgebackin standardiasiassa on mainittu, likimain jokaisella
omalla "paremmalla" ridgebackilla on heikko rusetti. Rusetillinen marsu voi syntyä
sileäkarvaisesta ja tufty-feet marsustakin. Olen keskustellut ridgeback kasvattajien
kanssa ja rusettien syntymistä ei ole saatu millään tavalla pois ridgebackien
linjoista, vaan niitä syntyy vuosienkin jalostusvalinnan jälkeen. Omasta mielestäni
sukutauluun tällaista marsua ei oikein voi rusettiridgebackiksi merkitä, koska se
rotua tai rotumääritelmää ei ole. Etenkin kun rusettiridgeback voi olla mikä tahansa
marsu alpakasta abessiinialaiseen. Toki ensimmäisen sukupolven peruaani+sk ei
tuota millään todennäköisyydellä vielä kovin pitkää harjaa tai vahvaa turkinlaatua,
mutta on tärkeää, että tällainen yhdistelmä saisi olla sukutaulussa, koska
geneettisesti ridgeback rakentuu juuri näistä aineksista. Optimitilanne tietenkin on,
että marsun sukutaulussa on päästy niin pitkälle, että voidaan yhdistää vain
ridgebackeja, mutta tällaiseen tilanteeseen pääseminen ei ole missään
tapauksessa todellisuutta edes monen vuoden suunnitelmallisen kasvatustyön
jälkeen, kuten kokemukset muualta maailmasta osoittavat. Crest ei vaikuta
ridgebackissa harjan periytymiseen vaan sillä on oma harjasta riippumaton
periytyminen. Näinollen crestin jalostaminen harjan kanssa onnistuu kyllä.
Tiisivtelmä. Ridgebackin vanhemmiksi tulisi siis hyväksyä sileäkarvainen,
crestillinen, peruaani, alpakka, abessiinialainen sekä näiden marsujen risteytykset.
Rusettiridgeback, jos termiä halutaan käyttää. Ridgeback muodostuu
sileäkarvaisesta ja rusetillisesta.

Ehdotus Ridgeback - Crested ridgeback - sileäkarvaiset, crestilliset, peruaani,
alpakka, abessiinialainen, rusettiridgeback Kaikki värit ja kuviot sallittuja, poislukien
letaalit yhdistelmät ja satiini.
Muutos lisätään rekisteröintisääntöihin välittömästi.

Ehdotus 2(hallituksen):
Ridgebackin rekisteröintisäännöistä täytyy keskustella enemmän, ennen kuin
voidaan hyväksyä rekisteröintisäännöt.
Ei hyväksytä rekisteröintisääntöä.

Asiasta ei äänestetty, koska ridgebackit eivät menneet standardiin.



11.5 Dunkin - Hartley marsujen rekisteröinti- ja näyttelyttämiskielto

Viime aikoina on Suomessa myyty Dunkin-hartley marsuja, joilla on geneettisesti
paha ja kivulias nivelrikko. Hallitus on jo kieltänyt tilapäisesti Dunkin-hartley
marsujen näyttelyttämisen. Esitetään, että kiellosta tulee pysyvä, eikä
Dunkin-hartley marsuja myöskään rekisteröidä. Lisäys: Emme myöskään
suosittele käytämään Dunkin- hartley marsuja marsujen kasvatuksessa.

Ehdotus 1:
Hyväksytään Dunkin- hartley marsujen rekisteröinti- ja näyttelyttämiskielto

Ehdotus 2:
Ei hyväksytä Dunkin- hartley marsujen rekisteröinti- ja näyttelyttämiskieltoa

Äänestystulos
Äänestettiin yksimielisesti kohtaa 1. Hyväksyttiin Dunkin- hartley marsujen
rekisteröinti- ja näyttelyttämiskielto, emmekä suosittele käyttämään Dunkin-
hartley marsuja kasvatuksessa.

12. Muut esille tulevat asiat
- Valiokäsittelijältä tuli toive, että valioanomukset siirtyisivät pelkästään

sähköiseen muotoon. Äänestettiin yksimielisesti asiasta. Jatkossa
valioanomukset vain sähköisesti.

- Henna Sandvik ilmaisi halukkuutensa toimia hallituksen varajäsenenä,
äänestettiin asiasta ja hyväksyttiin hänet yksimielisesti hallituksen
2024 varajäseneksi.

- Saatiin kysymys, että käykö SMH näyttelyssä saatu serti SMY
valioanomukseen. Keskusteltiin asiasta ja kerrottiin, ettei SMH serti
käy, koska kyseessä kaksi eri yhdistystä, joilla eri säännöt ja
standardit.

- Seuraavan vuoden toimijat valittiin yksimielisesti:
- Rahastonhoitaja Kirsi Ruotsalainen (apuna Katja

Orajärvi-Kotikangas kirjanpidossa)
- Lehti Laura Moilanen
- Jäsensihteeri Katja Orajärvi-Kotikangas
- Rekisteröinti Sanni Taimioja, Henna Rinta-Kiikka sekä Virva

Klaasio
- VV-pisteet Sanni Taimioja
- Nordic- vastaavat Hanna Haliseva sekä Laura Moilanen
- Standarditoimikunta Henna Rinta-Kiikka, Päivi Tiitinen, Elisa

Svento sekä Hanna Haliseva
- Valioanomukset Sanni Taimioja
- Kotisivuvastaavat Reetta Isomaa sekä Katja

Orajärvi-Kotikangas. Varalla Virva Klaasio
- Somevastaavat: Etsimme toimeen halukkaita
- Kasvattajanimikäsittelijät Kirsi Ruotsalainen ja Elisa Svento
- Koulutusvastaavat Kirsi Ruotsalainen ja Hanna Haliseva
- Palkinto- ja sponsorivastaava Reetta Isomaa



13. Kokouksen päätös

Kokouksen puheenjohtaja Hanna Haliseva päätti kokouksen klo 15.04.


